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aan:  Anne-Marie Kennis 
van:  Maartje Dingemans 
datum:  15 maart 2016 
betreft:  Blaricum aan Zee 

 

De afgelopen maanden zijn er verschillende gesprekken gevoerd met de Provincie Noord-Holland, 
Rijkswaterstaat en Staatsbosbeheer. In zijn algemeenheid staan deze partijen niet negatief tegenover de 
voorgestelde ontwikkeling. 
De gesprekken worden gevoerd met Jan Geesink en het Projectbureau samen. Deze samenwerking is 
essentieel om richting partijen aan te geven dat de ontwikkeling wordt gesteund door de gemeente 
Blaricum. Zodra er duidelijkheid is over de medewerking van de verschillende stakeholders, zullen er 
afspraken moeten worden gemaakt met Jan Geesink over de (financiering van) de inzet van het 
Projectbureau. Hierop wordt op de volgende bladzijde verder ingegaan onder het kopje ‘afspraken 
initiatiefnemer en de gemeente Blaricum’. 
 
Provincie 
Het Voorland valt onder de regels voor NNN (Natuur Netwerk Nederland). Dit is wat vroeger EHS heette 
(Ecologische Hoofd Structuur). Hiervoor gelden zeer strikte en beperkende regels. De Provincie heeft 
aangegeven dat zij willen onderzoeken of de ambitie ‘recreatie’ kan worden toegevoegd aan dit gebied. 
Hiervoor vragen zij een ecologische onderbouwing. Daarbij dient te worden ingegaan op: Welke effecten 
heeft het initiatief op de natuur?; Kunnen deze effecten geheel of gedeeltelijk worden gemitigeerd door 
bepaalde maatregelen? en/of Welke compensatiemogelijkheden zijn er binnen het gebied of in de buurt? 
 
Op dit moment wordt in opdracht van Jan Geesink een ecologische onderbouwing opgesteld door RHDHV. 
Het eerste onderdeel hiervan is een effectbeoordeling. Deze effectbeoordeling zal worden besproken in een 
gezamenlijk overleg met de Provincie, Staatsbosbeheer en Rijkswaterstaat. 
 
Afhankelijk van de resultaten van de effectbeoordeling zal tijdens dit overleg ook worden gesproken over de 
noodzaak en mogelijkheden van compensatie binnen of buiten het gebied. Binnen het gebied zou er sprake 
zijn van kwalitatieve compensatie (bijvoorbeeld het aanleggen van kikkerpoelen). Buiten het gebied kan 
over kwantitatieve compensatie gesproken worden. De provincie heeft aangegeven zeer geïnteresseerd te 
zijn in percelen in de Kampen die nu in eigendom van de gemeente Blaricum zijn; de provincie heeft de 
wens om in dit gebied het waterpeil te kunnen beheersen. 
 
In het laatste overleg met de provincie waarbij ook de regiocoördinator aanwezig was, is door de 
initiatiefnemer duidelijk gemaakt dat hij helderheid willen krijgen over het proces om te weten waar hij aan 
toe is en om de haalbaarheid in te kunnen schatten. De provincie heeft aangegeven dat er door het college 
een prealabele vraag kan worden gesteld. Daarin vraagt de gemeente het plan, zoals dat door de 
initiatiefnemer is opgesteld, te toetsen. Deze prealabele vraag wordt door GS beoordeeld op alle 
raakvlakken van de verschillende afdelingen van de provincie. De uitkomst hiervan zal bepalend zijn voor de 
voortgang van het project. 
De prealabele vraag kan door het college van de gemeente Blaricum worden ingediend zodra de resultaten 
van de effectbeoordeling met de provincie zijn besproken. 
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 Afspraken initiatiefnemer en gemeente Blaricum 
De afspraken tussen Jan Geesink en de gemeente moeten worden geformaliseerd in de vorm van een 
samenwerkingsovereenkomst. Een logisch moment hiervoor is wanneer de prealabele vraag door de 
provincie (positief) is beantwoord. Dat moment zal de feitelijke ‘go’ zijn voor de verdere uitwerking van de 
ontwikkeling waarvan de verantwoordelijkheid ligt bij Jan Geesink; financiële haalbaarheid berekenen, 
planuitwerking, benodigde onderzoeken uitvoeren e.d.. Hierbij zal een continue samenwerking met het 
Projectbureau vereist en gewenst zijn; dit zal moeten worden meegenomen in de financiële afspraken 
behorend bij de intentieovereenkomst. In de intentieovereenkomst zullen ook de te verwachten 
vervolgstappen worden opgenomen; achtereenvolgens: uitwerken financiële paragraaf, overeenkomst 
afsluiten gemeente, bestemmingsplan opstellen, ontwerp uitwerken, goedkeuringen stakeholders, 
vergunningen c.q. vrijstellingen, bouwrijp maken terrein. 
 
 Staatsbosbeheer 
Staatsbosbeheer is eigenaar van het gebied. Hun taak is het beheren van het gebied maar evengoed is de 
beleving van het gebied voor hun van belang. Zij hebben aangegeven dat de belangrijkste natuurwaarden 
voor hun in de ‘tweede kom’ liggen. Dit ligt (ten noordoosten) achter de geplande ontwikkeling. Zij vragen 
voornamelijk om maatregelen om er voor te zorgen dat bezoekers van Blaricum aan Zee niet gemakkelijk 
het gebied in lopen. De door Staatsbosbeheer gewenste maatregelen zijn reeds verwerkt in het ontwerp 
van de initiatiefnemer. 
Staatsbosbeheer heeft aangegeven dat zij openstaan voor een erfpachtregeling waarmee de ontwikkeling 
van Blaricum aan Zee mogelijk wordt. Hierover moeten te zijner tijd financiële afspraken worden gemaakt 
door Jan Geesink met Staatsbosbeheer. 
 
Rijkswaterstaat 
Rijkswaterstaat stelt geen natuurdoelen maar stelt wel eisen aan de waterkwaliteit. Bij uitwerking van de 
ontwikkeling zal moeten worden aangetoond dat het plan geen verslechtering van de waterkwaliteit tot 
gevolg heeft. 
Vanuit Rijkswaterstaat geldt er een bepaling dat een gemeente maximaal 5 hectare buitendijks mag 
ontwikkelen. De afmetingen van Blaricum aan Zee vallen hier (ruim) binnen. In deze bepaling is ook 
opgenomen dat de buitendijkse ontwikkeling dient aan te sluiten bij de bestaande  bebouwing. Hier lijkt 
Blaricum aan Zee niet aan te voldoen. Om hier een uitzondering op te kunnen maken heeft Rijkwaterstaat 
laten weten dat er tenminste een integrale afweging moet zijn die aantoont dat het gebied er ook qua 
waterkwaliteit en natuur kwalitatief beter op wordt. Daarnaast is voor Rijkwaterstaat de mening en 
medewerking van de Provincie en Staatsbosbeheer van belang. 
In het overleg, dat gepland wordt zodra de effectbeoordeling die nu wordt opgesteld is afgerond, zal dit met 
de drie partijen gezamenlijk worden besproken. 
 

 
 


